
Värrndö kommun

1. Via e-post: igi$str+torGyqffidc-.s§
2. Med brev: Värmdö kommun" 134 81 Gustavsherg

Gemensamt samrådsyttrande över Översiktsplar (Öf) 20?2-2A35 från MSv ( Bjömö MSV)
och BBK ( Björkviks båtklubb )"

Björnii MSV iir en ftirening med 425 medlemmar som i§er och ftirvaltar fastigheten BjÖrnö

1:4 - Fastigheteri uppter en stor yta mark, skog och stränder. På vår mark ligger också de

papulära striindeffia Lilla §and, §tora Sand och Björkvik samt en parkering. Vänndö kommun

har inget med detta att göra, trots marknadsftiring på kommunens hem*idan mm" utan rnarken

är privatitgd. Us,Jer sosunaren har vi ett högt rye k på våra striinder och marker och det är

intäkterna från parkeringsavgiftema som betalar ltir soptömuing, bqiamaior och ungdomama

som städar våra sränder. Tidigare siod Våirmdö kammun liir halva lönekost*aderna ftir våra

soilxmarungdomar men det upphörde ?019.
MSV:s ändamål r:ch syfte år att friimia medlemmamas intressen genom att ftirvalta och sköta

de mark-, strand- och vattenorn-råden gom floreningen äger i syfte att be{?ämia omradenas

unika natur och rekreationsvåirden samt arbeta Itir att skapa lsngsiktiga fiirutsättningar för
skogens och djurlivets framtid samt god tillgiinglighet tbr rekreation och friluftsliv fbr våra

medlemmar.

Björkviks båtklubb. BBI,L ärbelägen i Sandviken, mellan Björkviks brygga och Bjömö
naturreserv*t, li{ngst ut på sydspe,tsen av Ingani. tsåtklubben är en ideell fiirening som äget

famigheter Bjtirnö 1:528 och tur som syfte att ftir sina medleurmar bereda en trygg cch säker

båtplats inom fastigheten *amt att i övrigt främja medlernmarnss intresssn. BBK iir en idesll

ftirening som vill ta tillvara och utveckla medlemmarnas intressen. Föreningen skdter hamnen

och verkar flir att befrämja intresset for sjOn och båtspcrten. BEK har ca 260 medlemmar

väräv ca 170 är aktiva båtpl*tsinnehavare i hamnen.

Det som ftirnst bsrör våra respektive assvarsområden i Översiktsplanen är angir:ande av att

Björkviks brygga ska uredas som ny replipunkt. övergripa*de grönstruktur och kulturmiljö
§*rnt utvesklingsstråk kommunikationer. Vi har fokuserat på dessa frågor och lämnar öwiga
frågor angfunde va-utbyggnad. mm till berörda flireningar/intressenter och enskilda
fa$ighetsiigare att ha synpunkter på.

Våirmdö kommun anger att Björkviks brygga bör utredas som replipunkt för sÖdra

skärgfuden. Replipunkterna åir strategi*ka bytespunkter ftir kollektivtrafikresor mellan

skargård och fastland. Nämdö" som ligger nännast oss. beskrivs som en sk ktirnö som ska

utveiklas. Kåiraöarna ska ha tillgång till god person- och godstrafik. Båttrafiken ska

utvecklas.
Yid kommunens replipunkter reservercs utrymme liir våind- och lastningsplatser" parkering frr
bil oeh båt, bryggor sarnt terminaler frir gods- och passagerare'

§om riktlinje *g.r att ny bebyggelse bl a bör lokaliseraq till replipunkterna ftir att undvika

utspridd bebyggelse.
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Samtidigt ange att vfua områden har ett stort värde ur natur- och rekreationssynpunkt och

bl.a. ingår i övergripande grönstråk och i en grön vlirdekärna. Kommmnens vision är att

utveckla ksriksniiringen och turismen. Skåirgårdslandskapens karaktåiristiska utformning och
kultunråirden lyfts fram sarn värdefullt och ev bebyggelse ska anpassäs till detta.

Markanvändningskartan visar också att utvecklingsstråk ska utvecklas både till lands oeh till
sjöss

YÅRA sYI{fuI\rKT§R i
Kommun*n äger ingen mark i ornrådet. Ska defla kunna genamföras kriivs en dialog cch
samråd med oss berördq markägare rnsn även sarnordning med övriga intresseilte{ såsom

Trafikverket m fl. En eventuEll replipunkt påverkar inte bara lokalt utan det krävs
investeringar i infrastruktur sasom vägar inklusive gang- och cykelvägniit,
pmkeringsanlåggningar, yBerligare hamnkapacitet, vaften och avlopp, byggnader,

samhällsservice, och även ett långsiktigl skyddande av kultur- cch naturområden.
Aft hiinvisa trafikinfrastnrkturens lösning och uttryggnad till Trafikverket tir troligen att göra

det lite väl liitt Rir sig. MSV är inne på andra aret fiir att få kontakt med ansvarig handläggare
diir, fiir att tå till en lösning på de trafikproblem som redan idag finns i backen mot Björkviks
brygga. Vi har hittills inte lyekats ä kontakt och än mindr* hittat en lösning.

Med hiinsyn till de höga natur- sch rekreatioasviirdena ssm &nges iöversiktsplanen samt

närheten till Bjtirnö naturreservat finner vi det ytterst olämpligt med en replipunkt. enligl den

beskrivning som görs i ÖP, inorn vårt område. Att en sådan anläggning ska kunna änpåssas

och in*rdaas i Oeikrinsliga skiirgårdslandskapet, som lyfts fram som värdefull i ÖP'n" finner
vi otänkbart. Det är också anmiirkningsvåirt att konsekvensen av denna awägning inte lyfts
fram eller berörs i bilagd milidkonsekvtnsbeskrivning.

Våra medlemmar tar redä1idag ett storf ansvat ftir att viirna och ftirvalta mark- och
strandamråden utffn någct som helst ekonomiskt st6d fnän kornmunen. MSV harbl a med

hjälp av §kogsstyrelsen uterbetåt en grön skogsbruksplan och har även upprättat ett flertal 50-

åriga naturvardsartal inonr fastigheten. Ytterligare belastning på våra områden utan någon

form av ekonomisk kompensation iir inte acceptabelt.

Vi konstaterar slutligen att en tydlig beskrivning av hur Öp ar tiinkt att ge*omforas saknas.

Man hänvisar ibland till gällande ÖP och i andra sammanbang till dokument som inte iir
framtagna åinnu tex Håvs-, kust-, och vattenplanen" &t gör au det iir svårt att Iä en helhetsbild

av vad sorn &1/se§. Vi är fullt infiirstådda med att fördjupade översiktsplaner, detaljplaner etc

behövs ftir ett konkret genomlörande och att Översiktsplane* är en politisk vi§einriktning
som endast åir vägledande infiir kommande beslut. Någon form av grovt tidsperspektiv borde

ändå kunna ang6s även i denna utgåva.

Hans Östman
Ordtörande BBK
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